

REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST (EOI) No. IQ26NF031 Vendor scouting for Healthy Kitchen and Bakery Design Experience

Closing on 20/09/2026 at 14:00 hrs (Baghdad/Iraq Time)

A. Background

1. The United Nations World Food Programme hereinafter referred to as the "WFP", with its Headquarters located in Via C.G. Viola, 68/70, 00148 Rome, Italy is the leading humanitarian organization saving lives and changing lives, delivering food assistance in emergencies and working with communities to improve nutrition and build resilience by assisting almost 100 million people in around 83 countries each year. About 17,000 people work for the organization, most of them in remote areas, directly serving the hungry poor.
2. **The WFP Iraq country office is seeking for a pre-qualified Designing and Engineering Consultancy vendors that can deliver below service:**
 - **Concept & Space Planning: Creating 2D/3D layouts, customer flow strategies, and brand-aligned interior styling.**
 - **MEP & Kitchen Coordination: Designing precise routing for mechanical, electrical, plumbing, and commercial ventilation systems.**
 - **Bill of Quantities (BOQ): Itemizing material finishes, structural work, equipment quantities, and transparent cost breakdowns.**
 - **Value Engineering: Adjusting material selections and layouts to match target budgets without compromising health or safety regulations.**
 - **Supervise and monitor the contracted construction firm responsible for the project implementation.**
3. WFP invites eligible suppliers to express their interest in providing all kinds of goods and services.

B. The purpose of this EOI

4. The purpose of this request for EOI is to identify suppliers with verified technical and financial capacity to deliver outlined services required. Eligible suppliers will be shortlisted in WFP Iraq Vendor Database for an invite to participate in the bidding processes and future opportunities .
5. Eligibility to participate in the proposed tender will be determined on the basis of:
 - The vendor should be legally registered.
 - The vendor has a minimum of three years' experience as an established business
 - The vendor should have previous experiences, **List at least three contracts in the last five years relevant to your business type, Supported by References and recommendation letters.**
 - Service Provider should have the financial capacity to perform the services.
 - **Only specialized vendors are accepted. Proof may provided, in addition a site visit will be conducted to check the supplier facility for verification**
6. After the deadline for submission of responses has passed, WFP will evaluate responses received and will notify eligible participants of the outcome of the evaluation.

C. How to prepare and submit your Expression of Interest

7. In order to participate in the pre-qualification exercise, companies are required to provide the following:

A. The filled in EOI Response Form, which includes:

- Table 1. WFP Requirements
- Table 2. Supplier Information.
- Table 3. Supplier Financial Status.
- Table 4. Supplier Relevant Experience (previous contracts, recommendation letters, references).
- Signatory by the authorized company representative and company stamp.

B. The filled EOI Cover Note, which includes all supporting documents mentioned



REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST

8. All supporting documentation listed above shall be prepared in accordance with the instructions provided and sent by email to **Iraq.procurement@WFP.ORG** Please insert the subject line as following **IQ26NF031 - Insert Company Name**
- Please note that WFP Server automatically rejecting any email size more than 8 MB, if your document size is bigger , please be guided as per below
 - You can send your response in multiple emails however please highlight in the body of the email as Email 01 of XX , Email 02 of xx and so on.
 - You can send them as a link however, please highlight in the body of the email the list of attachments i.e. the list of attachments are: 1- registration certificate 2- balance sheet 3- xx 4- xx and so on
9. WFP will not consider incomplete or unsigned submissions. All responses and supporting documentation received will be treated as strictly confidential and will not be made available to the public.
10. This request for EOI does not constitute a solicitation. WFP reserves the right to change or cancel this process or any of its requirements at any time during the process; any such action will be communicated to all participants.
11. Should you have any questions please do not hesitate to contact us at **Iraq.procurement@WFP.ORG** with writing EOI Reference **EOI IQ26NF031** in the subject line

Yours sincerely,



Sheela MATTHEW
Country Director and Representative
Iraq/Country Office
The United Nations World Food Programme

REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST
 EOI RESPONSE FORM
TABLE I. WFP REQUIREMENTS

A. Company / Organization's competencies/ capacities			
	List of WFP requirements/evaluation criteria	Insert Yes or No	Comments
1	Is your company registered?		Please provide the company legal documents
2	Do you have a minimum of three years' experience as an established business?		Please provide the company documents
3	Do you have experience in the required services as described in the point 2 in this EOI.		Please provide a proof
4	Do you have previous references or recommendation in the required services as described in point 2 in this EOI.		Please provide a proof
5	Please confirm your company is specialized company		Please Elaborate and provide a proof if any
6.	In the event that your company is based outside Iraq, kindly confirm whether you maintain a registered branch, local office, or authorized representative within Iraq. If applicable, please provide the relevant details.		Please provide proof document if applicable

REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST**TABLE II. SUPPLIER INFORMATION**

B. Company / Organization's Background Information			
1	Legal Name of Company/Organization:		
2	Full address:		
3	E-mail address:		
4	Website address:		
4	Telephone:	Fax:	
5	Contact person, title:	Tel./E-mail of contact person:	
6	Registration with UNGM	Yes ☐ No ☐	UNGGM No.
7	Type of Business	☐ Corporate/ Limited ☐ Partnership ☐ Other (specify):	
8	Goods / Services:		
9	Company/Organization Business Registration Number:	Date of Registration:	
10	Additional company/organization background information: [If applicable, insert not more than 100 words]		

REQUEST FOR EXPRESSION OF INTEREST**TABLE III. SUPPLIER FINANCIAL STATUS**

C. Company / Organization's Financial Status	
Item	Value USD
Gross Turnover [Insert year]	
Gross Turnover [Insert year]	
Gross Turnover [Insert year]	
Maximum contract value in relation to which your Company can be engaged:	
USD 0 – 30,000	☐
USD 30,000 – 100,000	☐
USD 100,000 – 500,000	☐
above USD 500,000	☐
Maximum "Bank Guarantee" amount available to the Company/Organization	
Last three years audited accounts or alternative assessed within WFP's discretion are attached to prove the information stated above	☐

TABLE IV. SUPPLIER RELEVANT EXPERIENCE

List at least three contracts in the last five years relevant to your business type

Company / Organization's Relevant Experience					
Commenced (Month / Year)	Completed (Month / Year)	Type of Contract	Total Value (USD)	Client	Reference Details (Email and Phone)

TABLE V. SIGNATORY & ORGANIZATION STAMP

D. Signatory	
Name of Company/Organization:	
Name of the authorized representative:	Signature:
Title:	Date:

طلب إبداء الاهتمام (EOI) رقم IQ26NF031
استكشاف موردي خدمات تصميم المطابخ الصحية والمخازن
آخر موعد للتقديم: 2026/09/20 الساعة 14:00 (بتوقيت بغداد/العراق)

أ. الخلفية

1. برنامج الأغذية العالمي التابع للأمم المتحدة ويشار إليه فيما بعد بـ "برنامج الأغذية العالمي" أو ("WFP")، ومقره الرئيسي في شارع فيا سي. جي. فيولا 70/68، 00148 روما، إيطاليا، هو المنظمة الإنسانية الرائدة عالمياً في مجال إنقاذ الأرواح وتحسين سبل المعيشة. ويقدم المساعدات الغذائية في حالات الطوارئ، ويعمل مع المجتمعات المحلية لتحسين التغذية وتعزيز القدرة على الصمود، من خلال مساعدة ما يقارب 100 مليون شخص في نحو 83 دولة سنوياً. ويعمل لدى المنظمة حوالي 17,000 موظف، معظمهم في المناطق النائية، حيث يقدمون الدعم مباشرة للفئات الفقيرة والمتضررة من الجوع.

2. يسعى مكتب برنامج الأغذية العالمي في العراق إلى التعاقد مع شركات استشارية متخصصة ومؤهلة مسبقاً في مجالي التصميم والهندسة، وقادرة على تقديم الخدمات التالية:
- التصميم المفاهيمي وتخطيط المساحات: إعداد مخططات ثنائية وثلاثية الأبعاد (2D/3D)، ووضع استراتيجيات حركة العملاء، وتصميم الديكورات الداخلية بما يتماشى مع هوية العلامة التجارية.
 - تنسيق الأنظمة الهندسية والمطابخ: (MEP & Kitchen Coordination) تصميم مسارات دقيقة للأنظمة الميكانيكية والكهربائية والصحية، بالإضافة إلى أنظمة التهوية التجارية الخاصة بالمطابخ.
 - إعداد جداول الكميات (BOQ) حصر وتفصيل مواد التشطيبات والأعمال الإنشائية وكميات المعدات، مع تقديم تحليل واضح وشفاف للتكاليف.
 - هندسة القيمة (Value Engineering) موازنة اختيارات المواد والمخططات مع الميزانيات المستهدفة دون المساس بالمتطلبات الصحية أو معايير السلامة.
 - الإشراف والمتابعة: الإشراف على شركة الإنشاءات المتعاقدة معها ومراقبة أعمالها لضمان تنفيذ المشروع وفقاً للمتطلبات والمواصفات المعتمدة.

3. يدعو برنامج الأغذية العالمي الموردين المؤهلين إلى إبداء اهتمامهم بتقديم مختلف أنواع السلع والخدمات.

ب. الغرض من طلب إبداء الاهتمام

4. يهدف هذا الطلب إلى تحديد الموردين الذين يمتلكون القدرات الفنية والمالية المثبتة لتقديم الخدمات المطلوبة. وسيتم إدراج الموردين المؤهلين ضمن قاعدة بيانات الموردين الخاصة بمكتب برنامج الأغذية العالمي في العراق، ليتم دعوتهم للمشاركة في المناقصات والفرص المستقبلية.
5. سيتم تحديد أهلية المشاركة في المناقصة المقترحة بناءً على المعايير التالية:
- أن يكون المورد مسجلاً قانونياً.
 - أن يمتلك المورد خبرة لا تقل عن ثلاث سنوات كشركة قائمة وممارسة لأعمالها.
 - أن يمتلك المورد خبرات سابقة ذات صلة، مع تقديم قائمة تتضمن ما لا يقل عن ثلاثة عقود منفذة خلال السنوات الخمس الماضية ذات صلة بطبيعة نشاطه، مدعومة بمراجع وخطابات توصية.
 - أن يمتلك مقدم الخدمة القدرة المالية اللازمة لتنفيذ الخدمات المطلوبة.
 - يقتصر القبول على الشركات المتخصصة فقط، ويجوز طلب المستندات الداعمة لإثبات ذلك. كما سيتم إجراء زيارة ميدانية للتحقق من منشآت المورد وقدراته.
6. بعد انتهاء الموعد النهائي لتقديم الردود، سيقوم برنامج الأغذية العالمي بتقييم الطلبات المستلمة وإبلاغ المشاركين المؤهلين بنتائج التقييم.

ج. كيفية إعداد وتقديم طلب إبداء الاهتمام

7. للمشاركة في عملية التأهيل المسبق، يتعين على الشركات تقديم ما يلي:

أ. نموذج الرد على طلب إبداء الاهتمام (EOI Response Form) مستمكلاً، والذي يتضمن:

- الجدول (1): متطلبات برنامج الأغذية العالمي.
- الجدول (2): معلومات المورد.
- الجدول (3): الوضع المالي للمورد.
- الجدول (4): الخبرة ذات الصلة للمورد (العقود السابقة، خطابات التوصية، والمراجع).
- توقيع الممثل المفوض للشركة وختم الشركة.

ب. خطاب التغطية الخاص بطلب إبداء الاهتمام (EOI Cover Note) مستمكلاً، متضمناً جميع الوثائق الداعمة المطلوبة.

8. يجب إعداد جميع الوثائق الداعمة المذكورة أعلاه وفقاً للتعليمات الواردة، وإرسالها عبر البريد الإلكتروني إلى:

Iraq.procurement@WFP.ORG

ويُرجى كتابة عنوان البريد الإلكتروني بالشكل التالي:

[- IQ26NF031 اسم الشركة]

يرجى ملاحظة ما يلي:

- يقوم خادم البريد الإلكتروني الخاص ببرنامج الأغذية العالمي برفض أي رسالة إلكترونية يتجاوز حجمها 8 ميغابايت تلقائياً. وفي حال تجاوز حجم ملفاتكم هذا الحد، يرجى اتباع أحد الخيارين التاليين:

○ يمكن إرسال الرد عبر عدة رسائل إلكترونية، على أن يُذكر بوضوح في متن الرسالة:

Email 01 of XX

Email 02 of XX

وهكذا.

○ يمكن إرسال الوثائق من خلال رابط تحميل، على أن يتم تضمين قائمة بالمرفات في متن الرسالة، على سبيل المثال:

■ شهادة التسجيل.

■ الميزانية العمومية.

■ الوثيقة رقم 3.

■ الوثيقة رقم 4.

■ وهكذا.

9. ينظر برنامج الأغذية العالمي في الطلبات غير المكتملة أو غير الموقعة. وسُعامل جميع الردود والوثائق الداعمة المستلمة بسرية تامة، ولن يتم إتاحتها للعامة.

10. لا يُعد هذا الطلب لإبداء الاهتمام دعوة لتقديم عطاءات أو التزاماً تعاقدياً من جانب برنامج الأغذية العالمي. ويحتفظ البرنامج بحقه في تعديل أو إلغاء هذه العملية أو أي من متطلباتها في أي وقت خلال سيرها، على أن يتم إبلاغ جميع المشاركين بذلك.

11. في حال وجود أي استفسارات، يرجى التواصل معنا عبر البريد الإلكتروني:

Iraq.procurement@WFP.ORG

مع كتابة المرجع التالي في عنوان البريد الإلكتروني:

EOI IQ26NF031.

تفضلوا بقبول فائق الاحترام،
 شيلا ماثيو
 ممثل برنامج الاغذية العالمي والمدير القطري
 العراق / المكتب القطري
 برنامج الأغذية العالمي التابع للأمم المتحدة

نموذج استجابة التعبير عن الاهتمام

الجدول الأول - متطلبات برنامج الأغذية العالمي

أ - كفاءات و قدرات الشركة / المؤسسة			
	قائمة بمتطلبات / معايير التقييم لبرنامج الأغذية العالمي	إضافة نعم أو لا	التعليقات
1	هل شركتكم / مؤسستكم مسجلة ؟		يرجى تقديم مستند كامل
2	هل لديكم خبرة لا تقل عن ثلاث سنوات كشركة قائمة وعمل ثابت؟		يرجى تقديم وثائق داعمة
3	هل لديكم خبرة سابقة في الخدمات المطلوبة على النحو المبين في النقطة 2 في وثيقة التعبير عن الاهتمام هذه؟		يرجى تقديم وثائق داعمة
4	هل لديكم مراجع أو توصيات سابقة في الخدمات المطلوبة والوارد وصفها في النقطة 2 في وثيقة التعبير عن الاهتمام هذه؟		يرجى تقديم وثائق داعمة
5	يرجى التأكد من أن شركتكم شركة متخصصة		يرجى تقديم وثائق داعمة أو إضافة توضيحات
6	في حال كان مقر شركتكم خارج العراق، يرجى تأكيد ما إذا كان لديكم فرع مسجل أو مكتب محلي أو ممثل معتمد داخل العراق. يرجى تقديم التفاصيل ذات الصلة إن وجدت.		يرجى تقديم وثيقة إثبات إن وجدت.

الجدول الثاني. المعلومات المتعلقة بالموردين

ب - المعلومات الأساسية عن الشركة / المؤسسة		
1	الاسم القانوني للشركة / المؤسسة:	
2	العنوان الكامل:	
3	عنوان البريد الإلكتروني:	
4	عنوان (الويب) الموقع على شبكة الانترنت :	
5	رقم الهاتف:	الفاكس:
6	جهة الاتصال ، العنوان الوظيفي:	
7	التسجيل في السوق العالمية للأمم المتحدة UNGM	☐ نعم ☐ لا
8	نوع النشاط / العمل التجاري	☐ شركة / محدودة ☐ مساهمة ☐ أخرى (يرجى التحديد):
9	السلع / الخدمات :	
10	رقم التسجيل التجاري للشركة / المؤسسة:	تاريخ التسجيل:
11	معلومات أساسية إضافية عن الشركة / المؤسسة: [إن كان ذلك ممكناً ، فيرجى إضافة المعلومات بما لا يزيد عن 100 كلمة]	

الجدول الثالث – الوضع المالي للموردين

ج - الوضع المالي للشركة/المؤسسة	
القيمة بالدولار الأمريكي	المادة / السلعة
	إجمالي الإيرادات [أدخل السنة]
	إجمالي الإيرادات [أدخل السنة]
	إجمالي الإيرادات [أدخل السنة]
	الحد الأقصى لقيمة العقد التي يمكن لشركتك التعامل معه أو المشاركة به :
☐	من 0 – 30,000 دولار أمريكي
☐	من 30,000 – 100,000 دولار أمريكي
☐	من 100,000 – 500,000 دولار أمريكي
☐	أكثر من 500,000 دولار أمريكي
	الحد الأقصى لمبلغ "الضمان المصرفي" المتاح للشركة/المؤسسة
☐	يتم رفع الحسابات التي تمت مراجعتها أو البدائل التي تم تقييمها خلال السنوات الثلاث الأخيرة في حدود السلطة التقديرية لبرنامج الأغذية العالمي لإثبات المعلومات المذكورة أعلاه.

الجدول الرابع. الخبرة ذات الصلة بالموردين

قم بإدراج ثلاثة عقود على الأقل في الخمس الأعوام الماضية ذات صلة بنوع عملك

د - الخبرة ذات الصلة بالشركة/المؤسسة				
اسم العميل / الزبون	القيمة الإجمالية (بالدولار الأمريكي)	نوع العقد	تاريخ الانتهاء (الشهر / السنة)	تاريخ البدء (الشهر / السنة)

الجدول الخامس - ختم وتوقيع المؤسسة

هـ - التوقيع	
اسم الشركة / المؤسسة	
اسم الممثل المعتمد للشركة / المؤسسة	التوقيع
العنوان الوظيفي :	التاريخ :